
 

 

 

Betreft: Advies op het concept Masterplan Sport 
Van: Adviescommissie voor de Sport Groningen 
Datum: 20 maart 2024 
Aan: College van burgemeester en wethouders en gemeenteraad van de gemeente Groningen 

 

De Adviescommissie voor de Sport Groningen heeft met belangstelling kennisgenomen van het 
Masterplan (door)ontwikkeling Sportvoorzieningen 2037 en in het bijzonder van fase 1 van het 
Ambitiedocument (door)ontwikkeling Sportvoorzieningen 2037. 

De Commissie is positief en waardeert het verschijnen van dit document dat voor het eerst een 
visie geeft op de toekomst zowel van de kwantiteit als de kwaliteit van de sport- en 
beweegvoorzieningen van de gemeente Groningen op langere termijn (tot 2037). Het biedt in 
ruime mate aanknopingspunten om de komende jaren het hoofd te bieden aan de toenemende 
vraag hiervan binnen de gemeente op basis van een aantal factoren, zoals de demografische 
ontwikkeling. Bovendien biedt het de mogelijkheid om in te spelen op de specifieke gevolgen 
daarvan voor de groei van (nieuwe) wijken.  

De Commissie is tijdens het proces ook mondeling geïnformeerd over de voortgang en inhoud 
van het Ambitiedocument.  

Het Ambitiedocument brengt de beleidsgedachten voor de toekomst goed in beeld. Daarbij wil 
de Commissie een aantal punten extra onder de aandacht brengen. 

Het Ambitiedocument gaat met name over de hardware (infrastructuur) die benodigd is voor het 
kunnen sporten en bewegen binnen, buiten en in de openbare ruimte, al dan niet in 
georganiseerd verband. De Commissie is verheugd dat de hardware zo goed als mogelijk op orde 
wordt gebracht. Wij tekenen daarbij aan dat het beschikken over adequate hardware uiteraard 
alleen zinvol is als er ook gebruik van wordt gemaakt. Dat kan alleen als ook de software en org-
ware op orde zijn. Die maken geen onderdeel uit van dit document en de Commissie adviseert 
nadrukkelijk om ook voor deze onderwerpen ambitiedocumenten te ontwikkelen. Immers de 
hardware moet een resultante zijn van de software (activiteiten) en de org-ware (sport- en 
beweegorganisaties e.d.). Pas dan kunnen de meest optimale verbindingen ontstaan om de 
deelname aan het sporten en bewegen te vergroten. De Commissie adviseert ook de sport- en 
beweegbehoefte van de specifieke doelgroepen in kaart te brengen zodat ambities van de 
software en org-ware daaraan gekoppeld kunnen worden. 

Tevens ziet de Commissie een ontwikkeling dat er meer en meer diversiteit in het commerciële 
sport- en beweegaanbod komt. Onze verwachting is dat deze in de toekomst alleen maar toe zal 
nemen. Wij adviseren om in een Masterplan niet alleen de verenigingssporten te beschouwen, 
maar zeker ook een visie te ontwikkelen op ongeorganiseerde en commerciële sport(en). In onze 



ogen is er synergie en zorgt dit voor een compleet en divers sport- en beweegaanbod, waarbij 
accommodaties zowel door verenigingssport, de ongeorganiseerde sport  als commerciële sport 
gebruikt zouden kunnen worden. 

Eén van de belangrijkste pijlers onder het Ambitiedocument is het Rapport 
Capaciteitsonderzoek. Naast dit rapport zijn meerdere bronnen gebruikt waarmee een breder 
beeld is verkregen van de mogelijke ontwikkelingen die invloed zouden kunnen hebben op de 
benodigde capaciteit. De ontwikkelingen zijn desondanks onzeker en niet goed voorspelbaar. De 
in het document beschreven ambitie vinden wij aan de behoudende kant. Het voor een lange 
termijn vastleggen van voorzieningen tot 2037 betekent mogelijk in de toekomst dat 
aanpassingen vanuit een ruimtelijk en financieel perspectief complex zijn. Gezien de altijd 
aanwezige onzekerheid  en de beschreven behoudendheid in het Ambitiedocument, adviseert 
de Commissie flexibiliteit ten aanzien van de benodigde Sport- en Beweegvoorzieningen.  Voorts 
beveelt zij aan dan van instandhouding naar verbetering en uitbreiding van de Sport- en 
Beweegvoorzieningen te gaan, zodanig dat aan de maximale sport- en beweegbehoefte kan 
worden voldaan, uiteraard voor nu en zo ook op de lange termijn. 

In Groningen worden op dit moment de volgende regionale talentcentra ondersteund namelijk 
volleybal, basketbal, roeien, waterpolo, schaatsen, atletiek en Urban Sports. In het document 
worden talentsport en amateur topsport echter niet benoemd. Toch is het voor de gemeente van 
belang dat talenten voldoende mogelijkheid krijgen zich te ontplooien en topsporters zich verder 
kunnen ontwikkelen. Immers zij hebben een belangrijke voorbeeldfunctie waardoor de 
sportdeelname vergroot wordt. De Commissie adviseert om het Ambitiedocument ter verrijken 
met een visie op het ondersteunen van talentsport en amateur topsport met adequate 
sportvoorzieningen. Denk bijvoorbeeld aan een trainingsaccommodatie voor indooratletiek, een 
roeibaan of volwaardige topsporthal. 

Het Ambitiedocument geeft geen duidelijkheid over de (extra)ruimte in m2 en financiële 
middelen die gepaard gaan met het realiseren van de er in opgenomen doelen. Dat betekent dat 
de Commissie geen advies kan geven over deze belangrijke variabelen. Wij hebben begrepen dat 
er wel ruimte en financiële consequenties bij het college van B&W bekend zijn.  De Commissie 
adviseert om duidelijk vast te leggen welke ruimte met bijbehorende middelen - per onderdeel - 
gereserveerd worden. De Commissie verzoekt u om het Ambitiedocument, zodra de financiële 
paragraaf ter besluitvorming aan het college wordt voorgelegd, ook aan ons ter advies voor te 
leggen.  

In het Ambitiedocument wordt gesuggereerd dat de toename van het inwoneraantal en het 
sporten en bewegen mogelijk kan worden opgevangen door aanpassingen van bestaande sport- 
en beweegvoorzieningen. De Commissie adviseert uitbreidingen en vervangingsnieuwbouw van 
sport- en beweegvoorzieningen in de wijken te realiseren zoals bijvoorbeeld in de twee 
uitbreidingsgebieden Meerstad en Suikerzijde. Daarmee worden de voorzieningen dichtbij de 
gebruikers gebracht en kan ook de sociale cohesie in deze (nieuwe) wijken ondersteund worden. 
Bovendien versterkt het de vitaliteit rond de sport- en beweegvoorzieningen. 

In het Rapport Capaciteitsonderzoek wordt voor een aantal onderwerpen aangegeven dat de 
gemeente “afwegingen” moet maken op basis van de door de gemeente vastgestelde 
beleidskaders, zoals bijvoorbeeld de toewijzingsregels, vraag en aanbod van beschikbare 
trainingscapaciteit enzovoort.  De Commissie wordt graag geïnformeerd over hoe en wanneer de 
gemeente deze afwegingen gaat maken.  



Zowel Sportpark Corpus den Hoorn als Sportcentrum Kardinge zijn niet meegenomen in het 
Rapport Capaciteitsonderzoek en het Ambitiedocument. Toch kunnen ontwikkelingen in en 
rondom Kardinge (ijs, zwemmen e,d.) en Corpus niet los gezien worden van de andere 
onderdelen van het Masterplan gezien de omvang en de ontwikkelingen van deze sport- en 
beweegvoorzieningen. Daarom wil de Commissie gaarne geïnformeerd worden hoe de 
gemeente omgaat met beide uitkomsten en hoe ze in het Ambitiedocument worden verwerkt. 

Het Ambitiedocument richt zich op het voorkomen van verdere veroudering van de bestaande 
sport- en beweegvoorzieningen. De Commissie ziet graag dat er in de tijdslijn van het 
Ambitiedocument naar gestreefd wordt om alle sport- en beweegvoorzieningen aan de eisen van 
de tijd te laten voldoen. Daarmee stelt de Commissie niet dat alle sport- en 
beweegvoorzieningen nieuwbouw moeten worden, maar dat zij dienen te voldoen aan de 
functionele behoefte. Het document noemt als frequentie van een renovatie en/of upgrading van 
een sportvoorziening een termijn van 20 jaar. Door bijvoorbeeld verduurzaming kan mogelijk 
financiële ruimte gevonden worden om ook (een aantal) nog niet ingeplande sport- en 
beweegvoorzieningen eerder te renoveren en upgraden zonder dat dit tot (significante) 
meerkosten hoeft te leiden. In het Ambitiedocument wordt bijvoorbeeld genoemd dat bij de 
vervanging van gymzalen gedacht kan worden sportzalen te realiseren zodat er meer 
functionaliteit bereikt wordt. De Commissie adviseert ook te kijken naar het vervangen van een 
deel van gymzalen door enkele extra sporthallen. Daarmee wordt een nog grotere functionaliteit 
bereikt en kunnen mogelijk extra koppelkansen ontstaan om, in samenwerking met 
topsportorganisaties, ook faciliteiten te kunnen bieden voor talent en (amateur) topsport. 

Het Capaciteitsonderzoek dat mede ten grondslag ligt aan het Ambitiedocument is voor het 
eerst uitgevoerd in samenwerking met het WO/HBO, hetgeen de Commissie sterk toejuicht. 
Binnen het MBO is een groeiende behoefte aan up-to-date sportfaciliteiten. Op dit moment 
staat er binnen enkele MBO-instellingen ook sportcapaciteit ter beschikking. De gemeente 
maakt van een deel daarvan ook gebruik. Om de toegevoegde waarde van het onderzoek verder 
te vergroten adviseert de Commissie om bij het volgende Capaciteitsonderzoek ook het MBO te 
betrekken.  

 

 

 

 

 

 


